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 У ЦЕНТРІ УВАГИ 
 

Візит Прем’єр-міністра Росії В. Путіна в Україну 
 
У Києві відбулася зустріч Президента України В. Януковича та Прем’єр-

міністра Росії В. Путіна. Вітаючи керівника уряду РФ в Україні, Президент 
відзначив суттєву підготовчу роботу, що передувала цьому візиту. «Я знаю, що 
йшла велика підготовка робочих груп з цілої низки напрямів. Сподіваюся, що Ваш 
черговий візит до Києва буде плідним, і нам, як завжди, вдасться знайти багато 
рішень з тих актуальних питань, які є на рівні наших міждержавних відносин», – 
зазначив В. Янукович. 

Глава держави позитивно оцінив той факт, що пропозиції робочих груп 
скеровані на інтеграцію економік двох країн з низки напрямів. Зокрема, це авіа- та 
суднобудування, паливно-енергетична галузь, сфера наукоємних технологій тощо. 

«У цілому, на мій погляд, те завдання, яке ми поставили – підготувати дієву 
угоду наших міждержавних відносин до 2020 р. – просувається вперед. Я 
сподіваюся, що у Вашій особі уряд Росії зробить великий внесок у цю роботу», – 
зазначив Президент. 

В. Янукович також зауважив, що за інформацією, яку він регулярно отримує 
від Прем’єр-міністра України, ця робота успішно просувається. «Сьогодні я, 
звичайно, хотів би, щоб ми конкретизували багато питань», – зазначив Президент. 

Зі свого боку В. Путін відзначив, що сьогоднішньому візиту дійсно 
передувала велика підготовча робота. «Хочу прямо сказати: вона б нічого не була 
варта, якби завдяки Вашим зусиллям, Вашій політичній позиції у відносинах між 
Російською Федерацією та Україною не було створено абсолютно нової 
атмосфери довіри та бажання співпрацювати у найважливіших для наших 
економік і соціальної сфери напрямах», – сказав Прем’єр Росії. 

Він водночас зазначив, що, як завжди буває між партнерами з дуже суттєвими 
обсягами відносин, підготовча робота йшла непросто, адже треба було 
узгоджувати позиції та шукати компроміси. Однак, констатував В. Путін, прогрес 
є практично в усіх напрямах. 

«Найголовніше – у результаті тієї політики, яку ви сформулювали на 
російському напряму, ця політична складова трансформується в економічні 
результати», – констатував Прем’єр-міністр Росії. У цьому контексті він відзначив 
суттєве зростання товарообігу між двома державами, який за січень – вересень 
2010 р. становив 77 % – тобто фактично сягнув докризового рівня. 

«Це, звичайно, дуже позитивний фактор, який дає нам можливість 
сформулювати нові завдання і рухатися далі», – констатував В. Путін. 

Голова уряду РФ В. Путін взяв участь у сьомому засіданні Комітету з питань 
економічного співробітництва Українсько-російської міждержавної комісії. За 
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підсумками засідання Прем’єр-міністр України М. Азаров та глава уряду 
Російської Федерації В. Путін підписали протокол сьомого засідання Комітету з 
питань економічного співробітництва Українсько-російської міждержавної 
комісії.  

Водночас міністр транспорту та зв’язку України К. Єфименко та міністр 
транспорту Росії І. Левітін підписали протокол восьмого засідання підкомісії з 
питань транспорту Комітету з питань економічного співробітництва Українсько-
російської міждержавної комісії, а також Угоду між Кабінетом Міністрів України і 
Урядом Російської Федерації про співпрацю в морському і авіаційному пошуку та 
порятунку на Чорному та Азовському морях.  

Міністр регіонального розвитку і будівництва України В. Яцуба та міністр 
регіонального розвитку РФ В. Басаргін підписали Угоду між Кабінетом Міністрів 
України та Урядом Російської Федерації про міжрегіональне і прикордонне 
співробітництво між Україною та РФ. 

Крім того, сторони підписали Меморандум між Кабінетом Міністрів України 
та Урядом РФ про співробітництво в галузі суднобудування. З української сторони 
документ підписав міністр промислової політики України Д. Колєсніков, з 
російської – заступник міністра промисловості і торгівлі РФ Д. Мантуров.  

Заступник голови правління НАК «Нафтогаз України» В. Чупрун та 
виконавчий директор ВАТ «ТНК-ВР Менеджмент» Г. Хан підписали Меморандум 
між Урядом України, НАК «Нафтогаз України» та Міністерством енергетики РФ, 
групою компаній «ТНК-ВР» відносно розвідки і видобутку газу щільних 
пісковиків у Донецькому регіоні. Зазначений меморандум також підписали 
міністр палива та енергетики Ю. Бойко та міністр енергетики РФ С. Шматко. 

Також було підписано Угоду між Державним концерном «Ядерне паливо» 
(Україна) і ВАТ «ТВЕЛ» (РФ) про співробітництво при організації в Україні 
виробництва ядерного палива для реакторних установок типу ВВЕР-1000 за 
російськими технологіями. З української сторони Угоду підписала генеральний 
директор ДК «Ядерне паливо» (Україна) Т. Амосова, з російської – президент ВАТ 
«ТВЕЛ» Ю. Оленін. 

Генеральний директор Державного підприємства «Антонов» (Україна)            
Д. Ківа, голова державної корпорації «Банк розвитку і зовнішньоекономічної 
діяльності (Зовнішекономбанк)» (Росія) В. Дмітрієв та президент, голова 
правління ВАТ «Об’єднана авіабудівна корпорація» (Росія) О. Федоров підписали 
Угоду про співробітництво між ДП «Антонов», ДК «Банк розвитку і 
зовнішньоекономічної діяльності (Зовнішекономбанк)» та ВАТ «Об’єднана 
авіабудівна корпорація». О. Федоров та Д. Ківа також підписали Угоду учасників 
спільного підприємства між ДП «Антонов» та ВАТ «Об’єднана авіабудівна 
корпорація» (Офіційне інтернет-представництво Президента України 
(www.president.gov.ua). – 2010. – 28.10; Урядовий портал (www.kmu.gov.ua). – 
2010. – 27.10 ). 



 4

Офіційний візит Президента Азербайджанської Республіки  

І. Алієва в Україну 
 
На запрошення Президента України В. Януковича 27–28 жовтня цього року в 

нашій державі перебуває Президент Азербайджанської Республіки І. Алієв з 
офіційним візитом.  

Під час зустрічі глави Української держави з І. Алієвим заплановано 
обговорення питання активізації подальшого українсько-азербайджанського діалогу 
на найвищому рівні, поглиблення двостороннього співробітництва в усіх сферах, що 
становлять взаємний інтерес, а також досягнення конкретних домовленостей щодо 
подальшої розбудови співпраці, насамперед – у торговельно-економічній сфері. 

У ході другого засідання Ради Президентів України та Азербайджанської 
Республіки В. Янукович подякував І. Алієву за увагу, яку він приділяє вирішенню 
«дуже складних міждержавних питань, і, перш за все, це питання паливно-
енергетичного комплексу, які є дуже чутливі». «Наша міждержавна комісія 
опрацювала дуже багато питань – рівень підготовки дуже високий. Ми сьогодні 
коротко заслухаємо звіти співголів цієї комісії, підіб’ємо підсумки», – зазначив 
Президент України. 

Президент Азербайджану зауважив, що питання двостороннього співробітництва, 
які відзначив Президент України, мають велике значення для українсько-
азербайджанських відносин. «Питання, пов’язані з енергетичною політикою між нашими 
країнами, завжди вирішувалися в дусі дружби, конструктивізму і взаємної вигоди. На 
сьогоднішньому етапі існують нові ідеї і нові можливості для того, щоб розширювати це 
співробітництво. 

Ми дуже задоволені тим, як енергетичний блок наших відносин позитивно 
впливає на обсяг товарообігу. Ми вже бачимо конкретні результати. Те, що ми 
сьогодні обговорюватимемо співробітництво в нафтовій, газовій сферах, я думаю, 
матиме велике значення в цілому для розвитку двосторонніх відносин. І звичайно 
ж, міцною основою для цього є політична підтримка, яку ми завжди надаємо одне 
одному і в регіональних справах, і в міжнародних організаціях», – зазначив            
І. Алієв (Офіційне інтернет-представництво Президента України 
(www.president.gov.ua). – 2010. – 28.10). 
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АНАЛІТИЧНИЙ РАКУРС  
 

Г. Булахова, мол. наук. співроб. 
 

Дніпропетровські кандидати 
 
Виборчий процес у Дніпропетровську проходить досить бурхливо. Місцеві 

групи впливу намагаються вирішити, хто з них буде господарем регіону. Голова 
Дніпропетровського міськвиборчкому В. Панкулич повідомила, що кандидатами 
на посаду міського голови зареєстровано 15 представників політсил. Зокрема,            
І. Куліченко (Партія регіонів), С. Олійник («Україна майбутнього»), Г. Булавка 
(«Батьківщина»), З. Краснов («Наша Україна»), А. Павелко («Фронт змін»),             
А. Денисенко («За Україну!»), С. Шапран («Громада»), П. Хазан (Партія зелених 
України),О. Орлов («Собор»), Р. Швець (Ліберальна партія), О. Семченко (Українська 
партія), К. Писаревський («Народно-трудовий союз»), С. Севриков (Партія захисників 
Вітчизни), С. Краснопольський («Союз лівих сил»), С. Феокітістова (партія «Нова 
влада»). 

До останнього часу інтриги ситуації у Дніпропетровську додавала відсутність 
чітко виражених фаворитів виборчих перегонів. Так, на 19 жовтня експерти 
відзначали перевагу кандидата від «Фронту змін» А. Павелка. Зокрема, за словами 
експерта Всеукраїнського експертного об’єднання «Електоральна лояльність»             
А. Іванова, «кандидат від «Фронту змін» А. Павелко, який водночас є технічним 
кандидатом від Партії регіонів, неочікувано набрав 52 %. Діючий мер І. Куліченко – 
49 %. Значно відставали С. Олійник із 3,4 % і З. Краснов з 1,3 %». 

Стрімке зростання рейтингу А. Павелка експерти пояснили трьома 
чинниками: по-перше, підтримкою футбольних уболівальників, по-друге, 
величезною популярністю А. Павелка у молоді, оскільки йому належить нічний 
клуб «Опера», і по-третє, зовнішньою привабливістю. Опитування було проведено 
серед 132 жителів Дніпропетровська, при цьому похибка вибірки не перевищує         
18 %.  

Разом з тим уже на 22 жовтня картина змінилась. За 10 днів до виборів 
народний депутат С. Олійник стрімко наздоганяв діючого мера Дніпропетровська 
І. Куліченка в гонці претендентів на крісло міського голови. Про це повідомив на 
прес-конференції директор Придніпровського регіонального центру політичних 
досліджень «Політикум» О. Гаврюшин, зазначивши, що за І. Куліченка готові 
голосувати 19,6 % виборців, С. Олійника підтримують 16,3 %. За його словами, 
продовжили «просідання» рейтинги З. Краснова – 9,1 %. Далі йшли такі кандидати 
– Г. Булавка з 2,7 % голосів дніпропетровців, А. Денисенко – 1,6 %. Електоральна 
база А. Павелка скоротилася до 1,3 %. Решта кандидатів не набрали більше 1 % 
голосів городян.  
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Експерт зазначив, що розрив між двома основними кандидатами –            
І. Куліченком та С. Олійником – практично скоротився до меж статистичної 
помилки. «При збереженні сьогоднішньої динаміки електоральної активності            
І. Олійник має всі шанси на перемогу на виборах – заявив О. Гаврюшин. – До дня 
голосування залишилося трохи більше тижня, а С. Олійник уже практично 
наздогнав І. Куліченка по рейтингах».  

Станом на 25 жовтня головними претендентами у передвиборній боротьбі за посаду 
міського голови оглядачі називали діючого мера І. Куліченка та колишнього директора 
міськради З. Краснова. 

І. Куліченко – перший за популярністю кандидат у мери Дніпропетровська. 
Нагадаємо: 2000 р. І. Куліченко обраний дніпропетровським міським головою, 
2002 р. – на виборах міського голови повторно здобув перемогу. Переміг також на 
виборах міського голови 2006 р., набравши близько 60 % голосів виборців. Ще до 
недавнього діючий мер І. Куліченко був безпартійний, але на цьогорічних виборах 
його підтримає Партія регіонів. Голова Дніпропетровської облдержадміністрації, 
лідер місцевих «регіоналів» О. Вілкул зазначає: «Тепер влада в регіоні – по-
справжньому монолітна команда».  

Водночас у політичних колах І. Куліченка позиціонували як «симпатика» 
БЮТ, але діючий мер під впливом переконливих аргументів свій вибір зробив – це 
Партія регіонів.  

Як зазначають оглядачі, спостерігається показова тенденція: до того як             
І. Куліченко отримав партійний білет Партії регіонів, його політика керування 
містом жорстко критикувалася у ЗМІ, підконтрольних цій політичній силі. Тепер 
діяльність діючого мера Дніпропетровська отримує підтримку з боку «регіональних» 
ЗМІ: це демонструють спільні фотографії з О. Вілкулом, губернатором області, та й 
відгуки про діяльність І. Куліченка істотно змінили емоційну спрямованість. 

Утім, «регіоналізація» чинного мера викликала занепокоєння з боку місцевої 
опозиції. Зокрема, Дніпропетровська організація УНП прийняла заяву «Про вступ 
міського голови І. Куліченка до Партії регіонів», в якій піддає критиці як мера, так 
і Партію регіонів. Як зазначає голова ДОО УНП А. Сокоринський, «з юридичного 
боку “регіоналізація” діяча, який сотні разів, у тому числі зовсім недавно, заявляв, 
що не лише мер, але й депутати повинні бути безпартійними, є наслідком 
антидемократичного закону про місцеві вибори, проте в даному контексті 
важливішим виявляється політичний бік справи». Також А. Сокоринський 
підкреслює, що в нашому регіоні створено таку атмосферу, що посадовці, які 
тривалий час були позапартійними, або вступають до донецької партії, або їхнє 
політичне життя закінчується. 

Таким чином, політик зазначає, що, прийнявши І. Куліченка до своїх лав та 
ухваливши висунути його кандидатуру на наступних виборах, Партія регіонів 
узяла на себе повну політичну відповідальність за становище в місті. До того ж, 
«регіонали» таким чином схвалили всю діяльність І. Куліченка: і те, що 
Дніпропетровськ «пролетів» повз футбольний чемпіонат, і руйнування 
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пам’ятників української історії, і те, що місто перебуває на порозі транспортного 
колапсу, бо комунальний транспорт свідомо нищать на догоду власників 
маршруток, зазначає А. Сокоринський. 

Всеукраїнським соціологічним консорціумом у вересні було проведено 
опитування довіри городян до ключових політичних фігур. «Майже 40 % жителів 
Дніпропетровська висловили довіру І. Куліченку. З них кожен шостий дав 
відповідь: «Повністю довіряю».  

На думку керівника Інституту перспектив міста Н. Клаунінг, приріст рейтингу            
І. Куліченка після вступу в Партію регіонів і консолідації роботи з обласною владою 
пов’язаний з тим, що після повторного обрання діючого міського голови це буде 
перший в історії Дніпропетровська мер, який зможе працювати в умовах достатності 
ресурсів – не конфліктуючи, а співпрацюючи з різними структурами. Саме тому його 
можна вважати головним претендентом на перемогу. Його рейтинг збігається з 
рейтингом Партії регіонів, яка, за даними дослідження, теж лідирує в 
Дніпропетровську, підкреслила Н. Клаунінг.  

З цього приводу директор Інституту Горшеніна В. Фесенко зазначає, що така 
поляризація відбулася в серпні після переформатування і конфігурації виборчої 
кампанії і політичного простору в міськраді. «Я маю на увазі союз чинного мера і 
лідера громадської організації “Наш дім – Дніпропетровськ” І. Циркіна, а також 
підтримку облдержадміністрації. Тобто відбулася консолідація місцевої еліти 
навколо чинного мера І. Куліченка та обласної держадміністрації. Думаю, це 
пояснює нинішній рейтинг І. Куліченка, який має пряму кореляцію з рейтингом 
Партії регіонів. Крім того, додала голосів меру, цілком ймовірно, підтримка             
І. Циркіна», – відзначає політолог.  

Найближчий конкурент І. Куліченка – кандидат у мери З. Краснов, представник 
місцевого бізнесу, який у свою чергу вважає себе єдиним рейтинговим опозиційним 
«регіоналам» кандидатом.  

Зовсім нещодавно З. Краснов контролював практично всі основні 
автостоянки міста, також він регулював грошові надходження від паркінгів через 
ТОВ «Союзавто», якому належить близько 60 % стоянок і тощо.  

Утім, з приходом в область «регіоналів» на чолі з О. Вілкулом З. Краснова 
почали впевнено відсторонювати від вирішення практично всіх важливих питань. 
Конфлікт ще більше загострився після того, як З. Краснов вирішив балотуватися 
на посаду мера. Спочатку З. Краснов вирішив висунутися від власної партії 
«Громадська сила». Проте суд терміново знайшов неузгодженість у реєстрації, і 
він став кандидатом у мери від «Нашої України». Як зазначають експерти, вибір     
З. Красновим саме цієї політичної сили, яка зовсім не популярна сьогодні у 
Дніпропетровському регіоні, не додала йому симпатій виборців.  

ЗМІ нагадують, що у 2004 р. З. Краснов був лідером «помаранчевого руху» в 
Дніпропетровську, швидко зорієнтувався і спрямував свої сили в БЮТ. Деякий час 
З. Краснов працював у В. Балоги, поки той був при владі. Потім у нього з’явилася 
можливість пройти до міськради від «Блоку Лазаренка», якою він скористався, і де 
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з 2006 р. співпрацював разом з попереднім складом «регіоналів».  
Така політична біографія вплинула на те, що за рівнем довіри громадян            

З. Краснов значно поступається діючому меру І. Куліченку. Зараз довіру діючому 
меру І. Куліченку висловили 44 % городян, у той час як З. Краснову довіряє лише 
18 % респондентів. З них 13,4 % «швидше довіряють» депутату міськради і тільки 
5,0 % – «точно довіряють». При цьому велика частина жителів Дніпропетровська 
(64,4 %) З. Краснову не довіряють. З них 44,0 % вибрали варіант відповіді «точно 
не довіряю». Такий стан справ легко пояснюється останніми діями обох 
кандидатів. Якщо І. Куліченко, прийнявши бік «Партії регіонів», щільно працює з 
її керівництвом в області, то політична метушня З. Краснова відвернула від нього 
багатьох виборців. «Схоже, що дедалі більше жителів Дніпропетровська не хочуть 
ризикувати, змінюючи «перевіреного» І. Куліченка на непередбачуваного            
З. Краснова. На користь І. Куліченка працює і помітне посилення його 
управлінської, політичної та інформаційної активності останнім часом, і 
консолідація більшої частини регіональних еліт на користь діючого мера 
Дніпропетровська», – зазначив директор Київського інституту ім. Горшеніна, 
учасник консорціуму, В. Фесенко. Водночас рішення З. Краснова приєднатися до 
практично «мертвої» у Дніпропетровську партії «Наша Україна» дуже негативно 
позначилося на його рейтингу.  

Переможця – покажуть вибори 31 жовтня. 
 
 

АКТУАЛЬНА ПРЕС-КОНФЕРЕНЦІЯ 
С. Горова, влас. кор. СІАЗ 

 
Вибори в Одесі – боротьба адмінресурсів… 

 
В Одесі передвиборна кампанія відбувається досить неспокійно, зазначив на 

прес-конференції в інформаційному агентстві У НІАН керівник аналітичного 
відділу Одеської обласної організації КВУ Я. Католик. За його словами, в Одесі 
відбувається боротьба адмінресурсів. Тобто губернатор Одеської області, який 
одночасно є головою Одеської обласної Партії регіонів, у своїх виступах досить 
жорстко критикує політику одеської мерії. З іншого боку, відчутною є дія 
адмінресурсу з боку діючого мера, хоча і не настільки очевидна, але в ЗМІ 
проходила інформація про те, що деякі представники комунальних установ, 
бюджетники, були змушені приходити на публічні мітинги проти своєї волі. 

Великі проблеми створює робота територіальної виборчої комісії. «Комісія 
прийняла постанову про утворення дільчих виборчих комісій 15 числа за            
15 хвилин до опівночі. Таким чином, члени комісії не змогли вчасно і в повному 
обсязі ознайомитися з усіма списками», – повідомив Я. Католик. 
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Також існують проблеми з утворенням дільничних виборчих комісій. 
Зокрема, незабезпечена пропорційність представлення в комісіях. Так, наприклад, 
представники Е. Гурвіца отримали набагато менше місць, ніж Партія регіонів. 
Крім того, був випадок, коли в бюлетенях прізвища кандидатів були надруковані 
різними шрифтами. Тобто можна говорити про те, що кандидати перебувають не в 
рівних умовах. 

 За словами Я. Католика, в Одесі дуже розповсюджений чорний PR. Також 
він відзначив наявність фактів кримінального втручання у виборчий процес. Так, 
повідомив керівник аналітичного відділу Одеської обласної організації КВУ, була 
обстріляна обласна організація Партії регіонів, а Комуністична партія України 
заявляла про несанкціоноване проникнення.  

На думку політичного аналітика інституту євроатлантичного співробітництва 
В. Горбача, метою нинішньої виборчої кампанії є «деморалізація всіх своїх 
суперників партією влади». Другою метою є демонтаж самоврядування з тим, щоб 
майбутня місцева влада знала і розуміла кому саме вона завдячує своїми кріслами, і 
те, що справа не в тому – як проголосували люди і не в популярності конкретних 
кандидатів. Все залежить від того, на кого поставить Адміністрація Президента. 

За словами директора інституту глобальних стратегій В. Карасьова, 
застосування адміністративного ресурсу – це можливість підкорення місцевих 
еліт. «Сьогодні це демонструють події в Одесі, Криму та в тих регіонах, які не є 
проблемними для Партії регіонів. Йде мова про те, щоб регіональну еліту 
вмонтувати у вертикаль влади», – стверджував В. Карасьов. 

 
(Інформація СІАЗ) 

 
 

ЗАКОНОДАВЧА ВЛАДА 
 
Голова Верховної Ради України В. Литвин пропонує створити спільну 

міжпарламентську комісію або міжпарламентську асамблею «Україна – 
Казахстан».  

З такою ініціативою В. Литвин виступив під час зустрічі з головою мажилісу 
парламенту Республіки Казахстан У. Мухамеджановим, яка відбулася в рамках 
офіційного візиту Голови Верховної Ради у м. Санкт-Петербург. 

Під час зустрічі У. Мухамеджанов висловив задоволення тим, що ситуація в 
Україні стабілізована. За його словами, «і керівництво, і народ України націлені на 
покращення соціальної сфери, на інтеграцію, у тому числі і з країнами СНД». 

Голова мажилісу нагадав, що за останній рік відбулося сім зустрічей 
Президентів України і Казахстану – В. Януковича і Н. Назарбаєва, у тому числі у 
рамках міжнародних заходів, під час яких були висловлені наміри активізувати 
двосторонню співпрацю та підписані важливі угоди. На думку У. Мухамеджанова, 
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необхідно докласти зусиль до підвищення рівня взаємного товарообігу, який 
зменшився порівняно з минулим роком. «Головне – шукати шляхи подальшого 
вдосконалення взаємовідносин», – сказав він (ІМК (www.imk.com.ua). – 2010. – 
28.10). 

 
*** 

Голова Верховної Ради України В. Литвин 27 жовтня зустрівся з Головою 
Державної думи Федеральних зборів Російської Федерації Б. Гризловим. Зустріч 
відбулася в рамках офіційного візиту В. Литвина у м. Санкт-Петербург. 

В. Литвин повідомив, що парламентська складова українсько-російських 
відносин стала головним питанням, що обговорювалося під час зустрічі. При 
цьому він зазначив, що у цьому році відбулося 26 зустрічей на найвищому 
парламентському рівні, що у два рази більше, ніж у 2009 р., і майже у п’ять разів 
більше, ніж у 2008 р. 

На переконання В. Литвина, цей «динамізм взаємовідносин повинен бути 
підтриманий парламентською складовою». 

Керівник парламенту повідомив, що 29 листопада у Києві відбудеться 
засідання Міжпарламентської комісії зі співробітництва Верховної Ради України 
та Федеральних зборів Російської Федерації, під час якого обговорюватиметься 
ряд актуальних питань щодо посилення співпраці у високоінтелектуальних 
галузях: авіації, космосу, судноплавства, енергетики, зокрема атомної. Учасники 
засідання також планують обговорити питання щодо активізації співпраці у 
гуманітарних питаннях, зокрема у сфері освіти, науки та культури. 

В. Литвин і Б. Гризлов також, за словами керівника українського парламенту, 
обговорили питання економічного співробітництва. На переконання Голови Верховної 
Ради, є всі передумови, аби взаємний товарообіг збільшився до рівня докризового. 

Програмою візиту також передбачені зустрічі В. Литвина з головою ради 
федерації Федеральних зборів Російської Федерації С. Мироновим, з головою 
мажилісу парламенту Республіки Казахстан У. Мухамеджановим та з 
губернатором Смоленської області Російської Федерації С. Антуф’євим 
(Офіційний сайт Верховної Ради України (portal.rada.gov.ua). – 2010. – 27.10). 

 
*** 

Парламенти України та Росії готові до ухвалення необхідних рішень для 
законодавчого забезпечення домовленостей, яких було досягнуто під час візиту 
до України прем’єр-міністра Російської Федерації В. Путіна. Про це заявили 
Голова Верховної Ради України В. Литвин і Голова Ради Федерації Федеральних 
Зборів Російської Федерації С. Миронов під час зустрічі 28 жовтня, яка відбулася 
у рамках офіційного візиту В. Литвина у м. Санкт-Петербург. 

Під час зустрічі сторони звернули увагу на невикористаний повною мірою 
потенціал співпраці у рамках СНД. Крім того, було обговорено можливі перспективи 
головування України в ОБСЄ. За словами С. Миронова, російська сторона готова 
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підтримувати та просувати цю ідею (Офіційний сайт Верховної Ради України 
(http://portal.rada.gov.ua). – 2010. – 28.10). 

 
*** 

Председатель Верховной Рады В. Литвин предлагает уволить трех судей 
Верховного Суда Украины в связи с их заявлениями об отставке. 
Соответствующий проект постановления под № 7298 зарегистрирован в 
парламенте. 

В частности, предлагается уволить судей Верховного Суда В. Верещак,             
Л. Лихуту и В. Мазурко. 

Кроме того, проектом предлагается уволить с должности судьи Высшего 
хозяйственного суда Л. Продаевич, а также некоторых судей ряда апелляционных 
судов областей и городских судов (MIGnews.com.ua (www.mignews.com.ua). – 2010. – 
27.10).  

 
*** 

27 жовтня заступник Голови Верховної Ради України М. Томенко взяв 
участь у прес-конференції «Браконьєрське беззаконня в Україні», яку проводила 
Громада рибалок України і Київський еколого-культурний центр. 

М. Томенко також повідомив, що відповідний законопроект стоїть у порядку 
денному пленарного засідання Верховної Ради на 4 листопада. Він наголосив, що 
заборона на ввіз синтетичних сіток та електровудок у поєднанні з паралельною й 
одночасною забороною їх виготовлення та вільного продажу можуть стати реальними 
ефективними протибраконьєрськими заходами.  

Окрім того, заступник Голови Верховної Ради сказав, що він разом зі своїми 
колегами планує зареєструвати у парламенті законопроект щодо повернення 
громадським інспекторам з охорони довкілля права складати адміністративні 
протоколи про окремі адміністративні правопорушення у сфері охорони природи 
(Офіційний сайт Верховної Ради України (http://portal.rada.gov.ua). – 2010. – 
27.10). 

 
*** 

У Верховній Раді зареєстрований проект постанови про відхилення 
проекту закону України про внесення змін до деяких законів України щодо 
скасування податкової міліції (реєстр. № 7073), поданий народним депутатом 
України А. Гриценком. Відповідна законодавча ініціатива надійшла від народного 
депутата України В. Швеця (БЮТ). 

 Законопроект народного депутата А. Гриценка передбачає ліквідацію 
спеціальної податкової міліції та передачу функцій податкової міліції в частині 
оперативно-розшукової та кримінально-процесуальної діяльності, розслідування 
та провадження у справах про адміністративні правопорушення відповідним 
правоохоронним органам (Фундацiя «Вiдкрите суспiльство» 
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(http://deputat.org.ua). – 2010. – 26.10). 
 

*** 
Комітет Верховної Ради з питань промполітики прийняв звернення, яким 

просить Президента В. Януковича включити до складу Комітету економічних 
реформ депутатів Н. Королевську та В. Хомутинника.  

Також депутати пропонують надати можливість опозиції делегувати своїх 
представників для участі в засіданнях Комітету з економічних реформ (Фундацiя 
«Вiдкрите суспiльство» (http://deputat.org.ua). – 2010. – 26.10). 

 
*** 

Комітет з питань промислової і регуляторної політики та 
підприємництва рекомендує парламенту прийняти за основу проект закону 
про внесення змін до Закону «Про державну реєстрацію юридичних осіб та 
фізичних осіб-підприємців» (щодо права фізичної особи здійснювати 
підприємницьку діяльність без ідентифікаційного номера).  

Законопроект (реєстр. № 5291) спрямований на законодавче забезпечення 
права фізичних осіб, які через свої релігійні або інші переконання відмовилися від 
прийняття ідентифікаційного номера та офіційно повідомили про це відповідні 
державні органи і мають відмітку у паспорті, вказувати відомості про номер та 
серію паспорта замість відомостей про ідентифікаційний номер під час подання 
документів про заснування юридичної особи або призначення її керівником.  

На засіданні комітету зазначалося, що «схвалення цього законопроекту 
матиме позитивні соціальні наслідки, оскільки зніме значну соціальну напругу в 
питанні забезпечення рівності громадян у незалежності від їх релігійних 
переконань, наблизить Україну до демократичних стандартів прав людини» 
(Офіційний сайт Верховної Ради України (http://portal.rada.gov.ua). – 2010. – 
27.10). 

 
*** 

Комітет з питань прав людини, національних меншин і міжнаціональних 
відносин рекомендує парламенту прийняти за основу законопроект про 
відновлення прав осіб, депортованих за національною ознакою.  

Законопроектом (реєстр. № 5515) пропонується: законодавчо визначити 
статус осіб, депортованих за національною ознакою; запровадити державні 
гарантії відновлення їхніх прав; визначити повноваження органів державної влади 
й органів місцевого самоврядування у сфері відновлення прав цих осіб. 

Зокрема, документом передбачено, що держава гарантує депортованим 
особам, які добровільно повертаються в місця їх постійного проживання на 
момент депортації, рівні з громадянами України права згідно з Конституцією 
України та умови для облаштування, включаючи забезпечення землею, житлом, 
працевлаштуванням, освітою, сприяння культурному і духовному розвитку. 
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Згідно з проектом закону, депортованим особам, які повертаються в Україну 
на проживання, гарантується за їхнім бажанням право на поселення в межах тих 
адміністративно-територіальних одиниць, де вони (або їхні батьки, або дід чи 
баба) проживали на момент депортації. 

Під час обговорення наголошувалося також на необхідності розширити 
часові рамки депортацій і поширити дію майбутнього закону на представників 
усіх національностей, які зазнали депортацій з території України, або поширити 
його дію на осіб, які були депортовані з території сучасної Автономної Республіки 
Крим тощо (Офіційний сайт Верховної Ради України (http://portal.rada.gov.ua). – 
2010. – 27.10). 

 
*** 

У Комітеті з питань свободи слова та інформації під час наради 
обговорено низку питань законодавчого регулювання деяких аспектів 
діяльності ЗМІ.  

На нараді йшлося, зокрема, про те, що комітет ініціюватиме розгляд у 
сесійному залі законопроекту «Про реформу державної та комунальної преси» 
(реєстр. № 6468), внесеного народним депутатом С. Курпілем. Присутній на 
нараді заступник голови Державного комітету телебачення і радіомовлення В. 
Горобцов повідомив, що уряд також найближчим часом планує внести до 
парламенту законопроект «Про реформування державних і комунальних 
друкованих засобів масової інформації», «в ідеологію якого закладене комплексне 
вирішення цієї проблеми».  

Члени комітету обговорили також законопроект про внесення змін до деяких 
законодавчих актів щодо врегулювання взаємовідносин у сфері телебачення та 
телекомунікацій (реєстр. № 6527), внесений народним депутатом В. Ландіком. За 
словами автора, досить складними залишаються відносини між операторами 
кабельного мовлення та ефірними телерадіоорганізаціями, через які, передусім, 
страждають споживачі послуг операторів кабельного мовлення. 

Під час обговорення народні депутати також приділили увагу законопроекту 
про внесення змін до Закону «Про телебачення і радіомовлення» (щодо 
ліцензування мовлення) (реєстр. № 6596). Проектом пропонується внести зміни до 
ст. 30, 33, 35, 37 та 72 чинного Закону, якими, зокрема, визначаються підстави для 
відмови у видачі, продовженні строку дії, переоформленні та анулюванні ліцензій 
на мовлення, а також щодо санкцій за порушення законодавства про телебачення і 
радіомовлення (Офіційний сайт Верховної Ради України (portal.rada.gov.ua). – 
2010. – 27.10). 

 
*** 

Комітет з питань будівництва, містобудування і житлово-комунального 
господарства та регіональної політики рекомендує Верховній Раді відхилити 
Закон «Про внесення змін до ст. 18 Закону України “Про міський електричний 
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транспорт”», врахувавши пропозиції Президента України.  
Заступник голови комітету В. Баранов нагадав, що Верховна Рада прийняла 

Закон (реєстр. № 2486) 1 липня 2010 р. Законом передбачено застосовувати для 
міського електричного транспорту такий же тариф на електричну енергію, який 
встановлено для населення. Кабінету Міністрів доручається забезпечити 
відшкодування компенсації постачальникам електричної енергії за регульованим 
тарифом втрат від здійснення такого постачання міському електротранспорту за 
рахунок оптової ринкової ціни на електричну енергію відповідно до 
встановленого порядку.  

Президент України В. Янукович пропонує відхилити Закон, оскільки 
відповідно до Конституції України проведення цінової політики віднесено до 
повноважень Кабінету Міністрів.  

Глава держави в пропозиціях зазначає, що, прийнявши закон, яким здійснено 
безпосереднє регулювання тарифів на електричну енергію для міського 
електричного транспорту, Верховна Рада втрутилася у сферу повноважень 
Кабінету Міністрів, чим порушила норми ст. 85 та ст. 116 Конституції України, а 
також норми ст. 6 Основного закону, за якими державна влада здійснюється на 
засадах її поділу.  

Члени комітету погодилися із зауваженням Президента України, які, на їхню 
думку, заслуговують на увагу, і підтримали його пропозицію щодо відхилення 
цього Закону (Офіційний сайт Верховної Ради України (portal.rada.gov.ua). – 
2010. – 27.10). 

 
*** 

Комітет з питань екологічної політики, природокористування та ліквідації 
наслідків Чорнобильської катастрофи рекомендує парламенту прийняти у 
другому читанні та цілому проект закону про внесення змін до Кодексу України 
про надра щодо видобування питних підземних вод.  

Законопроектом (реєстр. № 4679) пропонується уточнити умови реалізації 
землевласниками та землекористувачами права на видобування прісної підземної 
води для господарських та побутових потреб без спеціальних дозволів.  

Зокрема, ч. 1 ст. 23 (Право землевласників і землекористувачів на 
видобування корисних копалин місцевого значення, торфу, прісних підземних вод 
та користування надрами для інших цілей) передбачається викласти у такій 
редакції: «Землевласники і землекористувачі в межах наданих їм земельних 
ділянок мають право без спеціальних дозволів та гірничого відводу видобувати 
для своїх господарських і побутових потреб корисні копалини місцевого значення 
і торф загальною глибиною розробки до двох метрів, підземні води для власних 
господарсько-побутових потреб, нецентралізованого та централізованого (крім 
виробництва фасованої питної води) господарсько-питного водопостачання, за 
умови, що продуктивність водозаборів підземних вод не перевищує 300 куб. м на 
добу».  
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Кабінет Міністрів у шестимісячний строк з дня набуття чинності нормативно-
правового акта має розробити та затвердити порядок державного обліку 
артезіанських свердловин, забезпечення їх засобами виміру видобутих підземних 
вод та забезпечення державного контролю за дотриманням водокористувачами 
цього закону (Офіційний сайт Верховної Ради України (http://portal.rada.gov.ua). 
– 2010. – 26.10). 

 
*** 

Парламенту пропонують утворити слідчу комісію з розслідування 
фальсифікації даних Держкомстату щодо показників інфляції.  

Відповідний проект постанови зареєстрував «бютівець» С. Соболєв, 
повідомляє сайт парламенту. Також він пропонує розслідувати «факти 
неконтрольованого друку грошей, що призвело до гіперінфляції». Документом 
передбачається заслухати звіт про роботу ТСК на черговій сесії Верховної Ради у 
січні 2011 р. (Українська правда (www.pravda.com.ua). – 2010. – 27.10). 

 
 

ВИКОНАВЧА ВЛАДА 
 
У Києві відбулася офіційна церемонія зустрічі Президента України            

В. Януковича та Президента Азербайджану І. Алієва.  
Військовий оркестр виконав Державні гімни України та Азербайджану, лідери 

країн обійшли стрій воїнів Почесної варти. 
Церемонія завершилася взаємним представленням членів офіційних делегацій 

України та Азербайджану. Після цього в Адміністрації Президента розпочалася 
зустріч В. Януковича та І. Алієва у форматі віч-на-віч. 

Після її завершення відбудеться ІІ засідання Ради Президентів України та 
Азербайджанської Республіки, після якого заплановано підписання двосторонніх 
документів (Офіційне інтернет-представництво Президента України 
(www.president.gov.ua). – 2010. – 28.10). 

 
*** 

Відбулася телефонна розмова Президента України В. Януковича з 
директором-розпорядником МВФ Д. Стросс-Каном. 

Співрозмовники обговорили хід виконання Меморандуму про економічну і 
фінансову політику, укладеного між Україною і МФВ. Під час бесіди було 
відзначено взаємне виконання взятих зобов’язань. 

Сторони наголосили, що нинішній стан співробітництва України та МВФ має 
конструктивний характер. Під час розмови також було обговорено роботу місії 
МВФ, яка прибуде до України у листопаді 2010 р. 

Глава держави висловив переконання, що поточна ситуація в Україні дає 
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підстави для упевненого продовження програми співпраці з МВФ (Офіційне 
інтернет-представництво Президента України (www.president.gov.ua). – 2010. 
– 26.10). 

 
*** 

Президент В. Янукович утворив Раду експертів з питань українсько-
російських відносин.  

Главою ради призначений глава Адміністрації Президента С. Льовочкін. 
Згідно з положенням про цей консультативно-дорадчий орган, завданням ради, 
зокрема, є «опрацювання пропозицій щодо розбудови міждержавних відносин 
України з РФ». 

До складу ради, зокрема, увійшли заступник глави Адміністрації Президента 
Г. Герман, губернатор Донеччини А. Близнюк, прем’єр Криму В. Джарти, 
губернатор Харківщини М. Добкін, губернатор Сумщини Ю. Чмирь, заступник 
секретаря РНБО Д. Видрін та ін. (Українська правда (www.pravda.com.ua). – 2010. 
– 27.10). 

 
*** 

Президент Украины В. Янукович своим указом № 979/2010 «с целью 
реализации Совместного заявления Украины и Китайской Народной 
Республики относительно всестороннего повышения уровня украинско-
китайских отношений дружбы и сотрудничества от 2 сентября 2010 г. и в 
соответствии с п. 3 ст. 106 Конституции Украины» назначил первого вице-
премьер-министра Украины А. Клюева председателем украинской части 
Комиссии по сотрудничеству между Украиной и Китайской Народной 
Республикой. 

 Этим указом заместитель главы Администрации Президента Украины            
А. Гончарук назначен первым заместителем председателя украинской части 
Комиссии по сотрудничеству между Украиной и Китайской Народной 
Республикой. 

Председателю украинской части Комиссии по сотрудничеству между 
Украиной и Китайской Народной Республикой поручено внести в месячный срок 
предложения относительно персонального состава украинской части Комиссии по 
сотрудничеству между Украиной и Китаем (Четверта Влада (www.4vlada.net). – 
2010. – 28.10). 

 
*** 

Готовится решение Президента Украины В. Януковича относительно 
сокращения количества чиновников и сокращения расходов на содержание 
государственного аппарата. Об этом сообщил глава Администрации Президента 
С. Левочкин. 

«Оно (сокращение. – Ред.) пройдет в рамках уже упоминавшейся 
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административной реформы, которую Президент планирует провести в 
ближайшее время. Сокращение будет существенное – не менее 20 %», – отметил 
С. Левочкин.  

По его словам, зарплаты оставшимся после сокращения чиновникам будут 
повышаться вместе с зарплатами всех бюджетников. «Это будет делаться в 
ближайшее время, исходя из возможностей государственного бюджета», – сказал 
С. Левочкин (Главком: Новости политики и экономики // В. Янукович 
сократит 20 % чиновников (http://glavcom.ua). – 2010. – 28.10). 

 
*** 

Соглашение по поставкам российского природного газа, заключенное 
предыдущим правительством, в силу ряда обстоятельств не соответствует 
действующему законодательству Украины. Об этом заявил Премьер-министр 
Н. Азаров во время заседания правительства. 

«Реалии рынка изменились, поэтому и базовое соглашение и формула 
определения цены требуют пересмотра. Кроме этого, Украина присоединилась к 
Европейской энергетической хартии и приняла закон о рынке газа.  

Соответственно, изменилась и международно-правовая и внутренняя 
законодательная база, которые учитывались в свое время во время заключения и 
исполнения соглашений о поставке и транзите газа. «В силу этого соглашение, 
заключенное предыдущим правительством, не соответствует действующему 
законодательству Украины», – сказал он (ProUA (www.proua.com). – 2010.– 27.10). 

 
*** 

Уряд розгляне ряд рішень, спрямованих на дерегуляцію та спрощення 
підприємницької діяльності. Про це повідомив Прем’єр-міністр України             
М. Азаров, розпочинаючи засідання уряду.  

Як зауважив М. Азаров, уряд налаштований на запрова- дження елементів 
електронного документообігу в сфері торгівлі, громадського харчування та 
послуг. Зокрема, пропонується надати право суб’єктам господарювання 
самостійно приймати рішення, в якому вигляді зберігати дані з реєстраторів 
розрахункових операцій: у друкованому або електронному. «Це дасть змогу не 
тільки спростити ведення бізнесу, а й зменшить витрати суб’єктів господарювання 
на закупівлю та зберігання друкованих контрольних стрічок», – наголосив 
Прем’єр-міністр. Глава уряду додав, що на сьогодні окремі підприємства, 
особливо з великими оборотами, для зберігання стрічок з касових апаратів 
протягом трьох років вимушені виділяти спеціальні приміщення з відповідним 
температурним режимом, а витрати на це закладають в ціну товарів (Урядовий 
портал (www.kmu.gov.ua). – 2010. – 27.10). 
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*** 
Уряд розгляне законопроект щодо покращення професійної підготовки та 

посилення кваліфікаційних вимог до осіб, які мають намір займатися 
нотаріальною діяльністю. Про це повідомив Прем’єр-міністр України            
М. Азаров, розпочинаючи засідання уряду.  

Він зауважив, що законопроект також включатиме статті, спрямовані на 
удосконалення порядку допуску громадян до здійснення нотаріальної діяльності, 
запровадження механізму позбавлення права займатися нотаріальною діяльністю 
громадянам, які допускають системні порушення.  

Крім того, уряд розгляне проект Концепції інтегрованого управління 
кордонами, спрямованої на виконання зобов’язань України в рамках безвізового 
діалогу з ЄС, а також інших міжнародних зобов’язань щодо забезпечення 
належного рівня безпеки кордонів. Також буде затверджено склад міжвідомчої 
координаційної комісії Антитерористичного центру при СБУ (Урядовий портал 
(www.kmu.gov.ua). – 2010. – 27.10). 

 
*** 

Россия и Украина договорились создать рабочую группу в составе ученых-
историков по подготовке единого учебного пособия для учителей истории. 
Кроме того, планируется, что к работе этой группы будут также привлечены 
ученые из Белоруссии и Польши. Об этом на пресс-конференции в Киеве            
27 октября заявил министр образования Украины Д. Табачник. 

«Решение о создании рабочей группы было принято сегодня на очередном 
совместном заседании подкомитета по вопросам гуманитарного сотрудничества 
украинско-российской межгосударственной комиссии, которую возглавляют 
президенты двух стран», – отметил, в частности, украинский министр. Д. Табачник 
также выразил мнение, что учителя истории – люди, подготовленные к восприятию 
разных точек зрения, в том числе дискуссионных – «могут дать больше знаний детям, 
которые уже сами сделают свои выводы по тому или иному поводу» (REGNUM 
(www.regnum.ru). – 2010. – 27.10). 

 
*** 

Приведення законодавства у відповідність до Конституції 1996 р. 
завершено. Про це заявив міністр юстиції О. Лавринович в ефірі 5-го каналу. 

«Внесені зміни до 32 законів. Два закони прийнято уже в новій редакції. 
Основна робота тут уже завершена, на рівні законів», – розповів він. 

 О. Лавринович уточнив, що нині розробляється «великий масив підзаконних 
актів, указів Президента, постанов уряду». «Усі закони як працювали, так і 
працюють», – додав він (Фундацiя «Вiдкрите суспiльство» (http://deputat.org.ua). 
– 2010. – 27.10). 
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*** 
Під головуванням міністра Кабінету Міністрів України А. Толстоухова 

відбулися установчі збори Товариства «Україна – Росія», на яких було 
прийнято рішення про створення Київської організації Товариства «Україна – 
Росія». 

Міністр наголосив, що новостворена організація повинна активно працювати 
у тісній взаємодії з Росією на всіх рівнях: центральному, регіональному, 
муніципальному, особистому. 

Учасники установчих зборів обрали членів правління, а також голову 
Київської організації Товариства «Україна – Росія» – С. Кострикова. 

Крім того, прийнято рішення рекомендувати правлінню Київської організації 
Товариства «Україна – Росія» створити комісії з питань екології, економічної взаємодії, 
науково-технічної політики та інноваційного розвитку, культури та мистецтва (Урядовий 
портал (www.kmu.gov.ua). – 2010. – 27.10). 

 
*** 

Україна сподівається, що угода з Росією про транзит нафти буде 
підписана протягом місяця. Про це заявив міністр палива й енергетики            
Ю. Бойко.  

Він також зазначив, що обговорюється питання про транзит 25 млн т на рік, і 
угода буде розрахована на п’ять років.  

Як відомо, Росія та Україна наприкінці 2009 р. досягли домовленості щодо 
умов транзиту нафти через українську територію до Європи в 2010 р.  

Згідно з домовленістю ставка транзиту була підвищена на 30 % порівняно з 
поточним роком, а обсяг транспортування по нафтопроводу «Дружба» було вирішено 
залишити на рівні 2009 р. – 15 млн т (Українська правда (www.pravda.com.ua). – 2010. – 
27.10). 

 
*** 

26 октября министр иностранных дел Украины К. Грищенко в Брюсселе 
принял участие во встрече Украина – ЕС на уровне министров иностранных 
дел. Делегацию ЕС возглавил представитель ЕС по иностранным делам и 
безопасности, вице-президент Европейской комиссии К. Эштон. Во встрече также 
принял участие комиссар по вопросам расширения и европейской политики 
соседства Ш. Фюле. 

Основное внимание было уделено подготовке саммита «Украина – ЕС», 
который состоится 22 ноября 2010 г. в Брюсселе. Делегации обменялись 
мнениями относительно ожиданий сторон от саммита, его повестки дня и 
основных результатов. Также стороны обсудили перечень двусторонних 
документов, которые планируется обсудить на саммите. К. Грищенко отметил, что 
Украина надеется на одобрение плана действий безвизового режима, который 
должен стать одним из конкретных достижений в двусторонних отношениях 
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Украины и ЕС. 
В ходе встречи стороны обсудили ряд вопросов общего интереса. В 

частности, состоялся обмен мнениями о начатом Европейской комиссией 
пересмотре европейской политики соседства и предложений Украины. Также 
были обсуждены вопросы внутреннего развития Украины, в том числе в контексте 
подготовки к местным выборам. Стороны обменялись мнениями по широкому 
кругу вопросов международной проблематики, развития отношений Украины и 
Европейского Союза с Российской Федерацией, вопросы борьбы с морским 
пиратством и т. д. (REGNUM (www.regnum.ru).– 2010. – 27.10). 

 
*** 

Уряд звернувся до Верховної Ради з проханням прийняти законопроект про 
аукціонну реалізацію квот на експорт зерна.  

За словами аналітика ІГ «АРТ Капітал» П. Бідака, основна мета квотування 
експорту зерна – стримати зростання цін на внутрішньому ринку, тобто інфляцію, 
яка з початку 2010 р. вже становила 7,5 %, і в кращому разі за підсумками року 
становитиме 11 %, у гіршому – 13 %.  

За його словами, зернотрейдери стверджують, що їхня націнка з тонни в 
середньому становить 7–10 дол.  

«Вважаємо, що середня націнка становить не менше 20–30 дол.», – зазначив 
експерт. «Реально зернотрейдери будуть готові платити за право на квоту в межах 
15–20 дол. за т. Думаю, якщо ціна буде вищою – це просто відіб’є інтерес 
зернотрейдерів», – підкреслив П. Бідак.  

Щодо ціни прав на квоти – тут, за словами експерта, 100 % відповіді немає, 
оскільки і в самому уряді досі існують розбіжності щодо методу розподілу квот 
(Економічна правда (www.epravda.com.ua). – 2010. – 27.10).  

 
*** 

В Администрации Президента считают правильным, что рассмотрение 
закона о языках перенесли на послевыборный период.  

«Мне кажется, неправильно, когда тема о языках поднимается перед 
выборами. Это создает излишнюю политизацию и напряжение в обществе. 
Поэтому абсолютно логичной выглядит позиция депутатов – авторов этого 
законопроекта – перенести рассмотрение вопроса на послевыборный период, 
чтобы все принимали решение с холодной головой», – заявил глава 
Администрации Президента С. Левочкин. 

«Если мы приняли решение, что Украина имеет евроинтеграционные 
амбиции, то мы должны адаптировать европейское законодательство. Так что в 
том или ином виде, но закон примут», – добавил глава АП (From-ua (www.from-
ua.com). – 2010. – 28.10). 
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*** 
Кабинет Министров 27 октября утвердил изменения в Закон Украины «О 

столице Украины – городе-герое Киеве» относительно порядка создания 
районных советов. Законопроект разработан Министерством юстиции. Как 
сообщили в пресс-службе Минюста, в соответствии с документом, предлагается 
установить право, а не обязанность функционирования райсоветов в Киеве. 

Законопроект также предлагает унормировать способы решения вопросов, 
которые могут возникнуть в случае принятия решения о несоздании районных 
советов в Киеве. А именно: относительно управления имуществом и финансовыми 
ресурсами, которые являются собственностью территориальных общин районов в 
городе, относительно бюджетных вопросов, относительно даты прекращения 
осуществления райгосадминистрациями в Киеве полномочий исполнительных 
органов соответствующих райсоветов и т. д. 

По словам министра юстиции А. Лавриновича, проект закона разработан с 
целью выполнения подпункта 1 п. 2 раздела ІІ «Заключительные положения» 
Закона Украины «О внесении изменений в Закон Украины “О столице Украины – 
городе-герое Киеве”» относительно порядка создания районных советов, в 
соответствии с которым Кабинету Министров в месячный срок со дня вступления 
этого Закона в силу необходимо внести на рассмотрение Верховной Рады 
законопроект о механизме его реализации (Главком: Новости политики и 
экономики (http://glavcom.ua) . – 2010. – 27.10). 

 
*** 

Глава Адміністрації Президента С. Льовочкін вважає, що опозиція 
працює на погіршення іміджу України за кордоном. Про це він сказав, коментуючи 
звинувачення на адресу української влади в утисках свободи слова і демократії. 

 «Що стосується іміджу України, то ніхто не шкодить йому так, як самі українці. Для 
вас, думаю, не секрет, що деякі з наших опозиційних політиків, відвідуючи країни Європи, 
США, займаються шельмуванням, підриваючи довіру до нашої держави. Це, безумовно, 
негативно впливає на імідж України», – сказав С. Льовочкін. 

За його словами, в опозиції завжди є привід для критики влади, «але 
оцінювати все одно будуть за результатами». 

Коментуючи критику європейцями дій СБУ за інциденти з журналістами, 
німецькими експертами і міжнародними фондами, він зазначив: «Порушувати 
чинне законодавство не дозволено нікому. На жаль, це мало місце у згаданих 
випадках. Враховуючи делікатність гуманітарної сфери, запевняю вас, було 
виявлено максимум толерантності. А далі почалася технологія опозиції – тримати 
негативну повістку».  

«У принципі, я не бачу нічого поганого в тому, що інститути громадянського 
суспільства роблять критичні виступи. Але лише в тому випадку, якщо це не 
гіпертрофовано і не елемент кампанії з дискредитації держави та суспільства», – 
додав С. Льовочкін (Українська правда (www.pravda.com.ua). – 2010. – 28.10). 
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ПОЛІТИКА 
 
За словами представника БЮТ М. Томенка, «керівники обласних 

адміністрацій спровокували ситуацію з появою так званих додаткових 
бюлетенів та створили своєрідний образ Партії регіонів на місцях як такої 
собі партії фальшивих бюлетенів». Про це політик сказав в ефірі програми 
«Правда з В. Портніковим» на каналі TVi. 

На думку «бютівця», саме ситуація з проведенням виборчої кампанії «під 
фантастичні результати та під неіснуючі рейтинги підтримки Партії регіонів» 
призвела, зокрема, до появи зайвих, додатково надрукованих, бракованих та інших 
бюлетенів. Водночас М. Томенко наголосив, що «які б результати виборів не були, 
що б не сказала опозиція чи міжнародні експерти, вже сьогодні очевидно одне: 
суспільство визначилося в оцінці цих виборів як недемократичних і нечесних» 
(Офіційний сайт Верховної Ради України (portal.rada.gov.ua). – 2010. – 28.10). 

 
*** 

Для привлечения инвестиций в сельское хозяйство необходимо 
разблокировать вопрос купли-продажи земли сельскохозяйственного 
назначения. Об этом лидер партии «Сильна Україна» С. Тигипко заявил на 
Полтавщине, сообщили в пресс-службе политсилы. 

Сняв мораторий на продажу земли сельхозназначения, мы создадим условия 
для развития сельскохозяйственного производства, уверен С. Тигипко. 

«Мы будем настаивать на запуске рынка земли. Это шаг, который государство 
должно было сделать еще несколько лет назад. Поскольку, не имея гарантий, что землю 
не заберут, инвесторы не будут вкладывать средства в развитие», – отметил С. Тигипко. 

Как известно, против снятия моратория на продажу земли выступают 
входящие в провластное большинство коммунисты и «литвиновцы» (Главком: 
Новости политики и экономики // С. Тигипко хочет снять мораторий на 
продажу земли (glavcom.ua). – 2010. – 28.10).  

 
*** 

Коммунисты готовы к объединению с левыми политическими силами. Об 
этом заявил лидер КПУ П. Симоненко в Харькове, сообщили в пресс-службе 
партии. 

«Мы проходим очень трудный путь кристаллизации по-настоящему 
истинного левого движения и дальше будем продолжать работу по консолидации 
наших усилий», – сказал П. Симоненко. 

По его словам, из-за норм нового закона о местных выборах, которые 
запрещают блокам баллотироваться в местные советы, партии-участницы Блока 
левых и левоцентристских сил идут на выборы отдельно. «Но я уверен, что 
согласованные наши действия помогут и в других вопросах координировать нашу 
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работу», – сказал П. Симоненко. 
При этом лидер КПУ заверил, что проблема эффективной деятельности 

единого Блока левых сил в Украине не в коммунистах. «Она в том, как отделяются 
другие левые политические силы. Не мы привели к тому, что от 
Социалистической партии Украины отделилось сразу несколько ее лидеров, 
которые создали самостоятельные партии и назвали их левыми, а теперь сами не 
могут сесть за стол переговоров. Также не наши проблемы, что часть левых 
партий превратилась в маргинальные. В частности, ПСПУ. Мы, как и раньше, 
готовы преодолеть тернистый путь к объединению», – сказал П. Симоненко 
(Главком: Новости политики и экономики // П. Симоненко всегда готов 
объединять левых (glavcom.ua). – 2010. – 27.10).  

 
*** 

Представники Партії регіонів подали скаргу в Хмельницьку обласну 
територіальну виборчу комісію з вимогою зняти з виборів до обласної ради 
кандидатів від партії «За Україну!» 

Про це повідомив голова Хмельницької обласної організації партії «За 
Україну!» О. Буханевич, інформує прес-служба партії. 

«Влада тисне на виборчу комісію, бо добре знає результати останніх 
соціологічних опитувань і бачить, що партія «За Україну!» впевнено проходить до 
обласної ради», – сказав О. Буханевич. 

 «Владі не потрібні принципові і незручні депутати від партії «За Україну!» 
Тому вишукуються найрізноманітніші способи, як би завадити нам і не дати 
пройти до обласної ради. Тиск досягає свого апогею», – зазначив голова партії «За 
Україну!» В. Кириленко (Українська правда (www.pravda.com.ua). – 2010. – 
28.10). 

 
*** 

Член Європейської комісії «За демократію через право» М. Ставнійчук 
вважає, що нинішні вибори для правоцентристських сил будуть «холодним 
душем». 

«Ситуація критична для правоцентристських сил», – сказала вона на прес-
конференції в Івано-Франківську. «Правоцентристські сили, на жаль, роз’єднані. 
Мені здається, що ці місцеві вибори будуть холодним душем для правих і 
правоцентристських сил», – вважає М. Ставнійчук (Українська правда 
(www.pravda.com.ua). – 2010. – 28.10). 

 
*** 

Блок Ю. Тимошенко критикует решение подкомитета по вопросам 
гуманитарного сотрудничества украинско-российской межгосударственной 
комиссии создать рабочую группу для разработки совместного учебного 
пособия для учителей истории. Об этом говорится в заявлении политической 
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силы. 
«Украинская история, как и подготовка учителей по этому предмету, – это 

внутреннее дело Украины. Отечественные специалисты способны с ним 
прекрасно справиться самостоятельно, без импортных суфлеров», – говорится в 
заявлении. «Пособие, о котором идет речь, будет составлено преимущественно по 
предложениям российской стороны. Тем более, если его написание проходит под 
патронатом известного своим украинофобским мировоззрением министра 
образования и науки Д. Табачника», – отмечают соратники Ю. Тимошенко. БЮТ 
подчеркивает, что Украина не требует внешнего контроля за своим прошлым, 
равно как за настоящим и будущим (REGNUM (www.regnum.ru). – 2010. – 27.10). 

 
*** 

Лідер Компартії П. Симоненко виступає проти приватизації підприємств 
теплокомуненерго. Про це він сказав на прес-конференції в Харкові, коментуючи 
ініціативу уряду приватизувати підприємства теплової енергетики. 

«Категорично я виступаю проти того, щоб приватизувалися ці підприємства. 
Комунальне підприємство – це колосальний інструмент територіальної громади 
для того, щоб ми могли сьогодні допомагати нашим людям», – зазначив            
П. Симоненко. 

Він наголосив, що приватизація підприємств теплокомун- енерго неодмінно 
призведе до подорожчання комунальних послуг (Українська правда 
(www.pravda.com.ua). – 2010. – 27.10). 

 
*** 

Лідер партії «Батьківщина» Ю. Тимошенко вважає безперспективним 
оскарження в судах результатів місцевих виборів. Про це вона заявила            
27 жовтня в Житомирі. 

«Звертатися до судів – це все одно що звертатися до Адміністрації 
Президента, яка на право, на Конституцію, на закони взагалі не реагує», – сказала 
Ю. Тимошенко.  

На її думку, після проведення судової реформи суди стали підконтрольними 
виконавчої влади. Ю. Тимошенко вважає, що якщо в українців буде готовність 
протидіяти владі, то вони зберуться на акції протесту (Українська правда 
(www.pravda.com.ua). – 2010. – 27.10). 

 
*** 

Представники ОБСЄ на місцевих виборах в Україні будуть мати статус 
експертів, а не спостерігачів. Про це заявив депутат від Партії регіонів            
Л. Кожара. 

На думку депутата, для того, щоб створити об’єктивну картину про те, як 
пройшли місцеві вибори в Україні, «ОБСЄ необхідно надіслати в країну тисячу 
спостерігачів». 
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Як відомо, за ходом місцевих виборів в Україні 31 жовтня будуть спостерігати            
490 міжнародних офіційних спостерігача і 1913 офіційних спостерігачів від 
всеукраїнських громадських організацій (Українська правда (www.pravda.com.ua). – 
2010. – 27.10). 

 
*** 

Дослідницька компанія GfK Ukraine на замовлення «Єдиного центру» 
проведе екзитпол у день голосування на місцевих виборах. 

GfK Ukraine проведе опитування на 580 виборчих дільницях в усіх областях 
України, де проходитимуть вибори до обласних рад.  

Окремо будуть вивчатися підсумки голосування за кандидатів на посади 
міських голів Донецька, Харкова, Ужгорода, Луцька, Чернівців і Хмельницького.  

Результати екзитполу будуть оприлюднені на прес-конференції 31 жовтня, о 
22.00 одразу після закриття виборчих дільниць. 

У ЄЦ підкреслили, що їхній екзитпол є єдиним загальнонаціональним опитуванням 
на цьогорічних місцевих виборах в Україні (Українська правда (www.pravda.com.ua). – 
2010. – 27.10). 

 
 

ЕКОНОМІКА 
 
Украина в сентябре 2010 г. по сравнению с сентябрем 2009 г. увеличила 

производство двуокиси титана (пигментной) на 14,4 %, до 12,414 тыс. т. Об 
этом заявили в Черкасском государственном научно-исследовательском институте 
технико-экономической информации с химической промышленности. В сентябре 
ЗАО «Крымский титан» увеличило производство двуокиси титана на 1,1 % до 
8,846 тыс. т, а ОАО «Сумыхимпром» – на 69,9 % до 3,568 тыс. т.  

В январе – сентябре 2010 г. по сравнению с январем – сентябрем 2009 г. 
производство двуокиси титана возросло на 32,5 %, до 97,107 тыс. т. 

Как сообщалось, в августе этого года по сравнению с августом прошлого года 
производство двуокиси титана (пигментной) увеличилось на 10 %, до 12,02 тыс. т. 
В 2009 г. по сравнению с 2008 г. производство двуокиси титана сократилось на 
15,9 %, до 105,64 тыс. т. 

Двуокись титана используется для производства лакокрасочных материалов, 
бумаги, пластмасс, резины, а также в строительстве (МинПром – информация 
бизнес-класса (http://minprom.ua). – 2010. – 27.10). 

 
*** 

На конец сентября 2010 г. кредиты, предоставленные домашним 
хозяйствам депозитными корпорациями (банками), составили 219 млрд грн, а 
темп их прироста составил – 13,3 % в годовом исчислении, говорится в 
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статистическом выпуске Нацбанка Украины. 
Как сообщается, при этом темпы прироста потребительских кредитов 

составили – 11,9 % в годовом исчислении, в национальной валюте – 5,8 % в 
годовом исчислении, в долларах – 15,8 % в годовом исчислении. Темпы прироста 
кредитов на недвижимость снизились до – 15,1 % в годовом исчислении, в 
долларах до – 14,9 % в годовом исчислении. 

Согласно сообщению НБУ, депозиты домашних хозяйств на конец сентября 
2010 г. составили 261 млрд грн, темп их прироста составил 27,6 % в годовом 
исчислении по сравнению с 23,2 % на конец августа. 

В то же время темпы прироста депозитов в национальной валюте составили 
38,6 %, темпы прироста в долларах и евро составили соответственно 18,8 % и          
14,2 % в годовом исчислении. Темпы прироста депозитов со сроками погашения 
до одного года, от одного года до двух лет и более двух лет составляли 
соответственно 16,2 %, 53,8 % и 16,7 % в годовом исчислении (Версии 
(www.versii.com). – 2010. – 27.10). 

 
*** 

ОАО «Запорожсталь» является одним из примеров внедрения 
энергосберегающих технологий. Об этом заявил первый вице-премьер А. Клюев 
26 октября на Международном экологическом форуме «Окружающая среда-2010».  

Программа перевооружения ОАО «Запорожсталь», рассчитанная до 2017 г., 
предусматривает переход на конверторное производство стали, сообщил заместитель 
начальника лаборатории охраны окружающей среды предприятия Р. Кирьянов. По его 
словам, комбинат ведет работу по всем направлениям природоохранной деятельности: от 
модернизации до ввода в эксплуатацию нового, менее энергоемкого оборудования, с 
обязательным оснащением природоохранными системами. «Мы производим очистку 
газа, воды, воздуха, и значительно снизили свои выбросы, которые сейчас ниже 
установленных норм», – объяснил Р. Кирьянов (Минфин.com.ua (http://minfin.com.ua). – 
2010. – 26.10). 

 
*** 

Заборгованість АЕК «Київенерго» перед ДП «Газ України» за спожитий 
газ на 27 жовтня становить 699 млн грн. Про це повідомив голова правління 
компанії Е. Соколовський.  

За його словами, єдиний виходом із ситуації є двократне збільшення тарифу 
на теплопостачання для населення, яке сьогодні покриває витрати компанії лише 
на 50 %.  

У результаті, місто щороку винно компанії більш ніж 2 млрд грн за рахунок 
компенсації різниці в тарифах.  

За словами Е. Соколовського, заборгованість формується кожен день, мовляв, 
залучений у вересні Києвом кредит в 1,5 млрд грн дав змогу компанії знизити 
заборгованість за газ з 2 млрд грн до 500 млрд грн. Однак вже за місяць борг зріс знову на 
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200 млн грн (Економічна правда (www.epravda.com.ua). – 2010. – 27.10). 
 

*** 
Российская компания ТВЭЛ и государственный концерн «Ядерное 

топливо» подписали соглашение о создании на территории Украины 
совместного предприятия на паритетных началах с долями сторон 50 на 50 
для производства ядерного топлива для реакторных установок ВВЭР-1000 по 
российским технологиям. Об этом говорится в официальном пресс-релизе ТВЭЛ. 

Стороны закрепили договоренности о том, что завод мощностью 400 т урана 
в год может быть введен в эксплуатацию в 2012 г. при условии ускоренного 
выбора украинской стороной и утверждения площадки для размещения 
предприятия, разработки ТЭО. 

Отмечается, что в ближайшее время стороны согласуют, подпишут и 
утвердят в атомных ведомствах двух стран план мероприятий по реализации 
проекта, а также приступят к регистрации СП. В подписанном соглашении также 
отмечается важность своевременного получения Украиной лицензий и 
разрешений на строительство, квалификацию и эксплуатацию предприятия. 

В соглашении отмечена возможность поставок в перспективе продукции на рынки 
третьих стран. 

Как сообщалось, Кабмин планирует вложить 250 млн долл. в строительство нового 
завода по переработке урана на базе Новоконстантиновского месторождения (МинПром 
– информация бизнес-класса (http://minprom.ua). – 2010. – 27.10). 

 
*** 

Украина предоставит скидку в размере 20–40 % на причальный сбор при 
транзите венесуэльской нефти в Беларусь. Об этом заявил министр транспорта и 
связи К. Ефименко. 

Министр отметил, что соответствующая договоренность уже достигнута 
между странами, «Скидка 20–40 % на причальный сбор, который сейчас 
составляет 2,1 долл. Скидка будет зависеть от объема», – подчеркнул            
К. Ефименко.  

При этом министр уточнил, что тариф на перевозку нефти по железной 
дороге остался неизменным – 0,27 долл. за 10 т/км (МинПром – информация 
бизнес-класса (http://minprom.ua). – 2010. – 27.10). 

 
*** 

В 2011 г. цены на печатные издания в рознице могут возрасти на 10 %. 
Такой прогноз дал С. Чернявский, руководитель комитета Украинской 
ассоциации издателей периодической прессы (УАИПП).  

По словам представителя УАИПП, цены на бумагу уже возросли с 5200 грн 
до 5600 – 5800 за тонну. Их подняли производители бумаги, львиную долю 
которой украинские издатели покупают в России и Польше. 
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«Сейчас издательские дома работают еще на старых запасах, но рано или 
поздно они закончатся. Думаю, стоит ожидать небольшого роста цен (в пределах 
10 %) на издание в рознице в начале нового года», – отметил С. Чернявский 
(Корреспондент.net (http://korrespondent.net). – 2010. – 27.10). 

 
*** 

В Украине цены на муку поднялись на 20–30 % с начала 2010/2011 МГ. Об 
этом сообщил глава Всеукраинской ассоциации пекарей В. Слабовский. 

Кроме того, он отметил, что на сегодня нет дефицита муки. «Был рост цен, 
поскольку росла себестоимость производства. Был где-то рост 20 % по состоянию 
на сентябрь по сравнению с июлем», – подтвердила аналитик консалтингового 
агентства ААА М. Колесник (Минфин.com.ua (http://minfin.com.ua). – 2010. – 
26.10). 

 
*** 

Национальная акционерная компания «Нефтегаз Украины» в январе – октябре 
2010 г. импортирует 26,9 млрд куб. м газа. Об этом сообщил начальник управления 
по работе со странами ближнего зарубежья ОАО «Газпром» А. Подмышальский. 

«Сейчас, с учетом корректировки до 36,5 млрд куб. м, «Нефтегаз» идет в 
рамках этого объема. В плане по 10 месяцам 27,1 млрд куб. м, а будет где-то           
26,9 млрд куб. м», – сказал он в кулуарах форума «Россия-Украина: 
инфраструктурные проекты, вопросы модернизации», который прошел в Киеве 27 
октября. «То есть практически в плане. Я думаю, что за (оставшиеся. – Ред.) два 
месяца «Нефтегаз» на 36,5 млрд куб. м выйдет», – добавил А. Подмышальский 
(Главком: Новости политики и экономики // «Нафтогаз» выполняет план 
«Газпрома» (http://glavcom.ua). – 2010. – 28.10). 

 
 


